
Fruitteler het haasje

Vorig jaar heeft de minister Van der Wal voor drie
provincies,  Groningen,  Utrecht  en  Limburg,  een
afschotverbod afgekondigd voor hazen.
Volgens telling van Sovon, de vereniging van vogeltellers, zou
het slecht gaan met de stand van de hazen. Maar dat is in
Noord  Limburg  zeker  niet  het  geval.  Voor  Huub  Cremers  in
Blitterswijck (L) zijn de gevolgen enorm, zoals te zien is in
dit filmpje. Veel appelbomen hebben, binnen één week tijd,
vraatschade opgelopen. Vooralsnog is dat aan een zijde van de
stam,  maar  Cremers  vreest  het  ergste.  “Als  dat  doorgaat,
rondom de stam, zijn al die bomen ten dode opgeschreven.”

Graven van hoogwatergeul

Ook twee jaar geleden had Cremers veel schade door
hazen. “In dat jaar is de situatie volledig veranderd.
Daarvoor had ik geen noemenswaardige schade. Maar dat
jaar  zijn  ze  hier  gaan  graven  en  hebben  een
hoogwatergeul aangelegd, grenzend aan mijn boomgaard.
Er is toen ongeveer honderd ha afgegraven. Dat heeft
veel  hazen  mijn  boomgaard  ingejaagd.  Met  een
warmtecamera spotten we toen dertig of veertig hazen op
een perceel van 3 ha. Die hebben veel bomen rondom kaal
geschild. Ondanks dat we er toen wel een aantal hebben
afgeschoten,  had  ik  toch  een  schadepost  van
twintigduizend  euro.”
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200 hazen!
Cremers is ten einde raad. Hij vreest dat de schade dit jaar
nog hoger zal worden. “Vorig jaar hadden we nauwelijks schade.
Door de overstromingen zijn veel hazen verdronken. Het mooie,
droge weer van 2022 was echter perfect voor ze. Ze hebben
flink gefokt. Met de warmtecamera legden we meer dan 200 hazen
in ons jachtgebied van 400 ha vast!
Normaal gesproken zouden dat 100 hazen moeten zijn. Dan hebben
ze allemaal voldoende te eten en veroorzaken ze bijna geen
schade.”
De boomgaard van Cremers bleek een waar feestterrein voor de
hazen. “Volgens de jagers zijn er ‘s nachts in mijn boomgaard
van 2,7 ha wel 47 hazen gespot! Dat is toch niet normaal?”

 

Afrastering
Zijn grote ergernis is dat de instanties hun handen er vanaf
lijken  te  trekken.  “Ik  heb  al  bij  de  Provincie  en  het
ministerie aan de bel getrokken. Dan krijg je als antwoord dat
je maar een afrastering moet neerzetten. Maar dat kan helemaal



niet! Dan kan ik er ook niet meer met mijn machines in!
Bovendien kunnen dan ook de dassen en vossen er niet meer in,
die de woelmuizen bestrijden.”
Vergoeding vanuit het faunaschadefonds lijkt nihil. Cremers:
“Dat heb ik twee jaar geleden ook geprobeerd. Ik heb toen de
schade  officieel  laten  taxeren  en  die  stelde  die
twintigduizend euro vast. Maar uitbetalen, ho maar. Je kunt er
niets  mee.  Hopelijk  gaat  de  provincie  er  nu  anders  naar
kijken, en komt er alsnog een oplossing.”
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